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Medborgarförslag om skötseln av Nälstaängarna. 
 

Svar på medborgarförslag, dnr HV 2021/380.  
 
 
Förslag till beslut 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  
 
 
 

Sammanfattning 
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att frekvensen 
på gräsklippningen av Nälstaängarna bör minskas och endast 
utföras en gång per år.  
 
Förvaltningen instämmer till stora delar med förslagsställaren och 
utreder kontinuerligt möjligheten att utveckla ytterligare grönytor 
till ängsmark. Innan bruksgräsmattor omvandlas till slåtterytor eller 
ängsmark görs en bedömning av i vilken omfattning detta kan ske 
och vilka gräsytor som kan vara lämpliga att omvandla utifrån 
övriga krav och intressekonflikter avseende markanvändning. 
Områden med stort slitage på grund av stort besökstryck och som 
exempelvis används för lek, spontanidrott och picknick måste även 
fortsättningsvis klippas till bruksgräsmattor. Ökad andel 
ängsmarker kommer även innebära en ökad spridning av 
pollenallergen samt fästingar.  
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Ärendets beredning 
Detta ärende har utarbetats inom avdelningen för verksamhetsstöd 
och stadsmiljö.  

Ärendet 
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att frekvensen 
på gräsklippningen av Nälstaängarna bör minskas och endast 
utföras en gång per år. 
 
Förslagsställaren som dagligen nyttjar Nälstaängarna vid en 
springrunda eller promenad förbluffas över frekvensen av 
gräsklippning som pågår. Skribenten hävdar att den 
klippningsfrekvens som idag utförs på Nälstaängarna endast passar 
på golfbanor eller i trädgårdar. Skribenten föreslår därför att 
förvaltningen ska hjälpa naturen att skapa lite oordning genom att 
klippa gräset endast en gång per år. Vidare föreslås att ringlande 
stigar ska skapas vid gräsklippningen där besökare kan promenera 
och springa. Stora blomsterängar kommer uppstå sporadiskt som 
gynnar både bin, fåglar, harar och där barn kommer vilja spendera 
tid. Förslagsställaren menar dessutom att detta kommer innebära att 
parkskötseln bli billigare med färre spenderade arbetstimmar.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsnämndens mål är att skapa tillgång till parker och 
naturområden med höga rekreativa och ekologiska värden.  
 
Förvaltningen sköter idag ca 18,5 hektar som slåtterytor med 
uppsamling av slaget gräs. Ytorna ligger vid Skogsbergskroken i 
Kyrkhamn, intill Kyrkhamnsvägen, Engelska parken i Riddersvik, 
vid Sörgårdsvägen i övergången mot Björnmossevägen, bakom 
Krematoriet i Grimsta naturreservat, Johannelundstoppen samt 
ängen mellan Kanaans väg och Stugängsvägen. Slåtterytor utan 
uppsamling av slaget gräs bedrivs på ca 3,3 hektar. Ytorna ligger i 
Nälstastråket vid Tvistevägen och Vinstavägen samt vid Kälvesta 
bollplan.  
 
Att ställa om stadsdelsområdets bruksgräsmattor som normalt 
klipps ca 10 gånger per säsong till slåtteryta med uppsamling skulle 
innebära ungefär samma kostnad totalt per kvadratmeter och år. En 
slåtteräng klipps normalt 1 gång per säsong efter att 
ängsblommorna har blommat färdigt. Om den slagna vallen är av 
tillräckligt hög kvalité kan det användas som djurfoder. Då får den 
slagna vallen ligga kvar ca 2-3 veckor för att fröa, därefter balas 
vallen som sedan transporteras för användning som djurfoder.  
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Alla grönytor kan emellertid inte omvandlas till en artrik slåtteryta 
enbart genom att gräset klipps högst 1 gång per säsong. Marken 
måste ha en lämplig ståndort för örter för att ängen ska bli av bra 
kvalité, området måste dessutom gå att slå maskinellt. Bäst resultat 
får man på mager mark som inte beskuggas i någon större 
utsträckning. Här kan intressanta arter ha överlevt trots 
gräsklippning. Genom att avstå från klippning under vår och 
försommar går det att utläsa vilka örter som finns inom ett område. 
I bästa fall går det bra att fortsättningsvis slå området som en äng. 
Men vanligtvis är det mycket svårt att så in ängsväxter i en redan 
befintlig grässvål. De plantor som redan finns på plats har ett stort 
övertag över små spirande groddplantor. För att lyckas med en 
övergång från gräsmatta till äng måste också grässvålen fräsas upp.  
 
Förvaltningen instämmer till stora delar med förslagsställaren och 
utreder kontinuerligt möjligheten att utveckla ytterligare grönytor 
till ängsmark. Innan bruksgräsmattor omvandlas till slåtterytor eller 
ängsmark görs en bedömning av i vilken omfattning detta kan ske 
och vilka gräsytor som kan vara lämpliga att omvandla utifrån 
övriga krav och intressekonflikter avseende markanvändning. 
Områden med stort slitage på grund av stort besökstryck och som 
exempelvis används för lek, spontanidrott och picknick måste även 
fortsättningsvis klippas till bruksgräsmattor. Ökad andel 
ängsmarker kommer även innebära en ökad spridning av 
pollenallergen samt fästingar.  
 
 
 

Susanna Halldin Olsson Pirjo Dahlgren-Jespersson 
Stadsdelsdirektör Avdelningschef 
 

Bilaga: Medborgarförslag, dnr HV 2021/380. 
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